

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 218

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations***

VOLUME 218

1955

I. Nos. 2950-2961

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 28 September 1955 to 10 October 1955*

	<i>Page</i>
No. 2950. International Bank for Reconstruction and Development and Peru:	
Loan Agreement — <i>Highway Maintenance Project</i> — (with annexed Loan Regulations No. 3). Signed at Washington, on 5 August 1955	3
 No. 2951. Belgium and France:	
Convention concerning the practice of the profession of architect. Signed at Paris, on 15 October 1954	19
 No. 2952. Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, Greece, etc.:	
European Convention relating to the formalities required for patent applications (with annexes). Signed at Paris, on 11 December 1953	27
 No. 2953. Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, Greece, etc.:	
European Convention on the international classification of patents for invention (with annex). Signed at Paris, on 19 December 1954	51
 No. 2954. Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, Greece, etc.:	
European Convention on the Equivalence of Diplomas leading to Admission to Universities. Signed at Paris, on 11 December 1953	125
 No. 2955. Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, Greece, etc.:	
European Cultural Convention. Signed at Paris, on 19 December 1954 . . .	139

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 218

1955

I. Nos 2950-2961

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 28 septembre 1955 au 10 octobre 1955*

	<i>Pages</i>
N° 2950. Banque interuationale pour la reconstrction et le développement et Pérou:	
Contrat d'emprunt — <i>Projet relatif à l'entretien du réseau routier</i> — (avec, en annexe, le Règlement n° 3 sur les emprunts). Signé à Washington, le 5 août 1955	3
N° 2951. Belgique et France:	
Convention relative à l'exercice de la profession d'architecte. Signée à Paris, le 15 octobre 1954	19
N° 2952. Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, Grèce, etc.:	
Convention européenne relative aux formalités prescrites pour les demandes de brevets (avec annexes). Signée à Paris, le 11 décembre 1953	27
N° 2953. Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, Grèce, etc.:	
Convention européenne sur la classification internationale des brevets d'invention (avec annexe). Signée à Paris, le 19 décembre 1954	51
N° 2954. Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, Grèce, etc.:	
Convention européenne relative à l'équivalence des diplômes donnant accès aux établissements universitaires. Signée à Paris, le 11 décembre 1953	125
N° 2955. Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, Grèce, etc.:	
Convention culturelle européenne. Signée à Paris, le 19 décembre 1954	139

No. 2956. Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, Greece, etc.:

Page

European Interim Agreement (with annexes) on social security other than schemes for old age, invalidity and survivors. Signed at Paris, on 11 December 1953

Protocol to the European Interim Agreement on social security other than schemes for old age, invalidity and survivors. Signed at Paris, on 11 December 1953

153

No. 2957. Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, Greece, etc.:

European Interim Agreement (with annexes) on social security schemes relating to old age, invalidity and survivors. Signed at Paris, on 11 December 1953

Protocol to the European Interim Agreement on social security schemes relating to old age, invalidity and survivors. Signed at Paris, on 11 December 1953

211

No. 2958. Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, Greece, etc.:

European Convention on social and medical assistance (with annexes). Signed at Paris, on 11 December 1953

Protocol to the European Convention on social and medical assistance. Signed at Paris, on 11 December 1953

255

No. 2959. Denmark and Ireland:

Agreement for the avoidance of double taxation on income derived from the business of sea and air transport. Signed at Dublin, on 18 October 1954

No. 2960. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Federal Republic of Germany:

Convention for the avoidance of double taxation and the prevention of fiscal evasion with respect to taxes on income. Signed at London, on 18 August 1954

301

No. 2961. International Labour Organisation:

Convention (No. 82) concerning social policy in non-metropolitan territories. Adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its thirtieth session, Geneva, 11 July 1947

N° 2956. Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, Grèce, etc.:

Accord intérimaire européen (avec annexes) concernant la sécurité sociale à l'exclusion des régimes relatifs à la vieillesse, à l'invalidité et aux survivants. Signé à Paris, le 11 décembre 1953

Protocole additionnel à l'Accord intérimaire européen concernant la sécurité sociale à l'exclusion des régimes relatifs à la vieillesse, à l'invalidité et aux survivants. Signé à Paris, le 11 décembre 1953 153

N° 2957. Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, Grèce, etc.:

Accord intérimaire européen (avec annexes) concernant les régimes de sécurité sociale relatifs à la vieillesse, à l'invalidité et aux survivants. Signé à Paris, le 11 décembre 1953

Protocole additionnel à l'Accord intérimaire européen concernant les régimes de sécurité sociale relatifs à la vieillesse, à l'invalidité et aux survivants. Signé à Paris, le 11 décembre 1953 211

N° 2958. Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, Grèce, etc.:

Convention européenne d'assistance sociale et médicale (avec annexes). Signée à Paris, le 11 décembre 1953

Protocole additionnel à la Convention européenne d'assistance sociale et médicale. Signé à Paris, le 11 décembre 1953 255

N° 2959. Danemark et Irlande:

Convention tendant à éviter la double imposition des revenus des entreprises de transport maritime et aérien. Signée à Dublin, le 18 octobre 1954 . . . 295

N° 2960. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et République fédérale d'Allemagne:

Convention tendant à éviter les doubles impositions et à prévenir l'évasion fiscale en matière d'impôts sur le revenu. Signée à Londres, le 18 août 1954 301

N° 2961. Organisation internationale du Travail:

Convention (n° 82) concernant la politique sociale dans les territoires non métropolitains. Adoptée par la Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail à sa trentième session, Genève, le 11 juillet 1947 345